
Zápis

Ze zasedání Komise životního prostředí a veřejného prostoru ze dne 17.4. 2024 Brno-Líšeň, Jírova 2 
od 17.00 hod.

Přítomni: Eva Svobodová, Lukáš Bružeňák, Josef Šiška, Naďa Jurčová, Ivona Horáčková, Tomáš 
Dojivá, Andrea Ondrůjová , Christian Kopec, Janka Wasserbauerová

Omluveni: 0

Hosté: Jan Skotal - 1. místostarosta, Mgr. Staněk -  ref. ŽP

Účastní se 9 členů, komise je usnášeníschopná.

1. Zahájení -  schůzi zahájila předsedkyně komise. Uvítala hosty - pana místostarostu Skotala a 
Mgr. Staňka a členy komise.

2. Schválení programu zasedání.

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0

3. Smlouva o úhradě nákladů na úklid a nakládání s odpady tabákových výrobků podle zákona

č.243/2022Sb.

Výrobci tabákových produktů , vlhčených ubrousků a plastů mají povinnost uzavřít s obcemi 

smlouvy o klidu. V roce 2023 přišly na ÚMČ Brno -Líšeň dva návrhy, které nabyly přijaty. 

Výrobci vlhčených ubrousků zatím jednají o znění smlouvy s obcemi. Výrobci tabákových 

výrobků vytvořili kolektivní systém NEVAJGLUJ,a.s. a přichází s návrhem smlouvy, kterou 

nyní kontroluje právnička úřadu. Podle smlouvy by městská část měla obdržet příspěvek na 

úklid dle tabulky ve výši cca 300tis. Kč ročně.

Rozprava k bodu: členové považují smlouvu za dobrou věc .

Usnesení:

Komise souhlasí s návrhem smlouvy na úhradu nákladů úklid a nakládání s odpady 

tabákových výrobků.

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

4. Návrh obecně závazné vyhlášky SMB o podmínkách spalování suchých rostlinných materiálů

v městských částech.



SMB přichází s aktualizací vyhlášky z roku 2020. Některé městské části požadují změnu 

podmínek spalování nebo úplný zákaz spalování rostlinných materiálů na svém území viz 

přílohy 1 a 2 návrhu .

Rozprava: členové komise akceptují návrhy městských částí a nepožadují změnu podmínek 

spalování v Líšni

Usnesení: komise souhlasí s návrhem vyhlášky SMB o podmínkách spalování suchých rostlinných

materiálů

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 1

5. Výsledek projednání žádosti SVJ Horníkova 28 a 32 na odstranění stromu

Rada MČ projednala stížnost SVJ Horníkova 28 a32, zápis komise ŽPVP z února 2024 a 

rozhodla o ořezání dotčeného stromu.

6. Termíny schůzí komise na 2.pololetí 2024

Pro druhé pololetí roku 2024 jsou navrženy termíny 4.9., 16.10., 20.11., 18.12.

Unesení: komise souhlasí s navrženými termíny schůzí.

Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0

7. Vizuální smog zpětná vazba z rad

Předsedkyně Ing. Svobodová požádala I. místostarostu o zpětnou vazbu z rady MČ na 

zápis z březnové schůze komise, konkrétně na bod týkající se vizuálního smogu.. Podle jeho 

sdělení rda vzala zápis na vědomí. Co se týká polikliniky Horníkova, tam je zpracován nový 

informační systém. Pozemky kolem komunikace Jedovnická patří Úřadu pro zastupování státu 

ve věcech majetkových. V rozpravě členové hovořli o nutnosti zmapování ukazatelů, 

reklamních cedulí, jejich aktuálnosti a povolení.

Usnesení: Komise doporučuje radě MČ pověřit pracovníka úřadu k provedení kontroly záboru 

pozemků v k.ú. Líšeň reklamními stojany a cedulemi.

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0



8. Diskuse

Paní Horáčková se znovu tázala na pokrok v zajištění osvětlení chodníku kolem ulice

Hochmanova nad Saleskem.

Paní Wasserbauerová upozornila na způsob blokového čištění, kdy se používají fukary a 

velmi se práší. Dále měla požadavek na přidání laviček do rokle.

Paní Ondrůjová se zajímala o ořez hrušně na ulici Krameriova, kde větve zasahují do drátů 

elektrického vedení. Obává se, aby nedošlo k poškození stromu nešetrným ořezem zástupci 

firmy, které spravují elektrické vedení. Podle informace Mgr. Staňka je to v kompetenci 

Veřejné zeleně města Brna. Také měla dotaz na ošetřování památných lip v areálu Orlovny, 

kde probíhá rekonstrukce zahrady. Zajímala se, zda dojde k ošetření památných lip letos 

nebo v příštím roce.

Dále upozornila na černé skládky okolo kontejnerů na městečku a v celé délce ulice 

Šimáčkova.-Belcrediho a doporučila umístit tam nápisy s upozorněním, že umísťováním 

nadměrného odpadu dochází k černým skládkám, za něž hrozí pokuta. Doporučila umístit tam 

informační cedule s provozními hodinami sběrných dvorů na ulici Fajmonové a Jedovnické.

9. Různé

Paní Svobodová informovala o záměru zajistit na listopadové zasedání komise projekci filmu 

Jiříkovo vidění, jehož hlavní protagonista, brněnský vědec, chce zachránit planetu. Členové 

komise projevili zájem.

10. Závěr

Předsedkyně poděkovala všem zúčastněným za aktivní účast. D Příští jednání komise 

lř.5.2024 bude výjezdní do sídla mysliveckého spolku STARÉ ZÁMKY



Ing. Eva Svobodová 

Předsedkyně komise 

svobeva(d).atlas.cz

Tel. 605 228 262


